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رکوردی دیگر برای »کریستوفر نولان«نامه سرگشاده »کن لوچ« به یاد ژورنالیست فلسطینیساخته ادامه  »مصائب مسیح« تایید شد
عنوان دنباله »مصائب مسیح« رسماً  تأیید شد. مل گیبسون و بروس 
دیوی اعلام کردند که این دنباله با عنوان »رستاخیز مسیح« را به واسطه 

شرکت آیکن پروداکشنز برای استودیوی لاینزگیت می سازند.
گیبسون عنوان »مصائب مسیح: رستاخیز« را در سال 201۶ برای 
فیلم برگزید و توضیح داد که »در فیلم ترتیب وقوع رویدادهای تاریخی 
رعایت نشده است. ما نمی دانیم در آن ســه روز چه گذشته، اما ارزش 
تفکر و خیال پردازی را دارد.« گیبســون پیش تر فیلم های »ســه تیغ 
هکسا« و »خطر پرواز« را برای استودیوی لاینزگیت کارگردانی کرده 
بود. این استودیو فیلم های شرکت آیکن پروداکشنز از جمله »مصائب 
مسیح« را پخش کرده اســت. فیلمبرداری »رستاخیز مسیح« با بازی 
»جیم کاویزل« در نقش »عیسی مسیح« چند بار به تأخیر افتاده است. 
گیبسون در ابتدا قرار بود این پروژه را در سال 202۳ و سپس در سال 
2024 و 202۵ ضبط کند و آخرین بار به »جو روگان« گفته بود که در 

سال 202۶ آماده فیلمبرداری خواهد شد./سینما

»کنلوچ«کارگردانبریتانیاییبرنده»نخلطلا«همزمان
بابرگزاریجشــنوارهفیلمکنباانتشــارنامهایسرگشاده
یاد»فاطمهحسونه«ژورنالیستفلســطینیکهدربمباران
نیروهایاسرائیلیبههمراهتمامیاعضایخانوادهاشازجمله
خواهرباردارشجانباختراگرامیداشــت.لوچوهمکارش
»پللاورتی«درایننامهخواســتارپایانخشونتدرغزهو
برقراریآتشبسمیشوند.کارگردان»بلوطپیر«کهتاامروز
۱۰فیلمدربخشمسابقهکنداشته،ازادامهخشونتومحاصره
غزهابرازنگرانــیمیکندوازجوامعبینالمللیســینمایی
میخواهددرکنخواســتارآتشبسشوند.اوادامهمیدهد:
آیامیتوانیماز»فاطمهحسونه«اینزنجوانوشجاعودیگر
ژورنالیستهایفلسطینیکهزندگیخودرافداکردندتجلیل
کنیم؟آیامیتوانیمازجامعهبینالمللیدرخواســتکنیمکه
جنایاتجنگیاسرائیلباکمکایالاتمتحدهودیگردولتهای
فاسدوبزدلازجملهدولتخودمادربریتانیاکهازآنهاپیروی

میکندپایاندهد؟/سینما

تاریخ سازی »ادیسه« نولان پیش از اکران: اولین فیلمی که تماماً با د
وربین آی مکس فیلمبرداری می شــود. »کریســتفر نولان« فیلم 
»ادیسه« را تماماً با دوربین های آی مکس فیلمبرداری می کند. پیش 
از این اثر حماسی هیچ فیلم تجاری بلندی به صورت کامل با این فرمت 
تولید نشــده بود. نولان بخش هایی از فیلم های پیشین خود از جمله 
»اوپنهایمر«، »میان ستاره ای«، »دانکرک« و سه گانه »شوالیه تاریکی« را 
با این دوربین ها ضبط کرده بود. او حالا محدودیت های فنی فیلمبرداری 
یک فیلم بلند به صورت آی مکس را از بین برده و به گفته »ریچ گلفوند« 
مدیر عامل آی مکس تمامی صحنه های »ادیسه« را با این فرمت تولید 
می کند. مدیر عامل آی مکس پنجشنبه در جشــنواره کن فاش کرد: 
کریس با من تماس گرفت و گفت: »اگر بتوانی راهی برای حل مشکلات 
پیدا کنی، »ادیسه« را 100 درصد با آی مکس می سازیم.« و همین کار را 
کردیم. او ما را مجبور کرد در آن جنبه از کسب وکارمان مانند تجهیزات 
فیلمبرداری سینمایی، دوربین های سینمایی تجدید نظر کنیم.«/سینما

مجموعه مســتند »ابراهیم« که امروز حوالی ساعت 21 از شبکه دو پخش می شــود، روایتی متفاوت و 
کمتر شنیده شده از ۳ سال مســئولیت و خدمت آیت الله شهید رییســی در جایگاه ریاست جمهوری است. 
در این برنامه، پنج مقطع کلیدی و تأثیرگذار از دوران مسئولیت ایشان با حضور وزرا، اعضای هیئت دولت و 
معاونان رئیس جمهور بازخوانی می شود؛ روایت هایی از نزدیک ترین افراد به وی که جزییاتی نو و ناشنیده از 
شخصیت، تصمیم ها و عملکرد وی را به تصویر می کشد. مستند »ابراهیم« تلاشی است برای بازتاب وجوهی 
کمتر دیده شده از مردی که در کسوت ریاست جمهوری، بر مسیر تحول خواهی و عدالت محوری پای فشرد و تا 

واپسین لحظه های حیات، در خدمت مردم ماند./مهر

محدثه پیرهادی، مدیر مرکز فیلم جوان سوره در حاشیه بازدید از جشنواره منطقه ای سینمای جوان تبریز 
)سهند( درخصوص لزوم برگزاری جشنواره های منطقه ای در مسیر کشف استعدادهای تازه نفس در سینما 
گفت: جشنواره ها از بهترین بسترها برای کشف استعدادهای جدید فیلمسازی هستند و ما به خاطر ماموریت 
مرکز فیلم جوان سوره، در طول سال همه جشنواره های مهم را رصد می کنیم. مخصوصا جشنواره های منطقه ای 

سینمای جوان که جوان ترها با جهان های متنوع و از استان های مختلف ایران حضور دارند.
وی اظهار داشت: در تدارک استمرار فعالیت های جشنواره فیلم 100 در تمام طول سال هستیم که به زودی 

خبرهای خوبی برای فیلمسازان جوان کشور در این زمینه اعلام خواهد شد./صباخبر

خبرهای خوب برای فیلمسازان جوان در راه استمستند »ابراهیم« روایتی متفاوت از رئیس جمهور شهید

 رائد فریدزاده، رئیس سازمان سینمایی، در 
گفت وگو

سمیه خاتونی

حاشیه مراســم اختتامیه هفتادو یکمین 
جشنواره منطقه ای سینمای جوان کشور 
سهند، که پنجشنبه در شهر تبریز به کار خود پایان داد، در 
گفت وگو با خبرنگار صبــا، به تبییــن رویکردهای جدید 
سازمان سینمایی در خصوص ارتباط میان سینمای کوتاه و 
بلند پرداخت و از برنامه های آتی برای تقویت جایگاه فیلم 

کوتاه در چرخه اکران سخن گفت.
رئیس سازمان سینمایی در ابتدا با اشاره به نسبت میان 
سینمای بلند و کوتاه، این ارتباط را همچون نسبت فرم های 
مختلف شــعر دانســت و تصریح کرد: اگر بخواهیم مثالی 
ادبی بیاوریم، فیلم کوتاه مانند یک رباعی است و فیلم بلند 
همچون غزل یا قصیده ای است که ســاختاری گسترده تر 
دارد. اما همین رباعی - یعنی فیلم کوتاه - استعاره ای کوچک 
و در عین حال کامل است که می تواند کلید ورود به دنیای 
وسیع تری همچون سینمای بلند باشد. فیلم کوتاه، در عین 

اختصار، جهانی از معنا را در خود جای می دهد.
فریدزاده با تأکید بر اهمیت فیلم کوتاه، به کمبود جایگاه 
این قالب در ســبد مصرف مخاطبان اشــاره کرد و افزود: 

متأســفانه هنوز فیلم کوتاه آن طور که باید در سبد مصرف 
مخاطبان قرار نگرفته است. برای رفع این نقیصه، برنامه هایی 
در دست اجرا داریم که با همکاری انجمن سینمای جوانان 
ایران و تلاش آقای شعیبی و سایر همکاران در حال پیگیری 

است.
او همچنین از طرح های تازه بــرای ارتقاء چرخه اکران 
فیلم های کوتاه خبر داد و گفت: در آینده ای نزدیک، جایگاه 
ویژه ای بــرای فیلم های کوتــاه در چرخه عرضــه و اکران 
پیش بینی شده است. با اجرای این طرح ها، فیلم های کوتاه 
امکان بیشــتری برای دیده شــدن خواهند یافت و ما نیز 
در زمان مقتضی جزئیات دقیق آن را به اطلاع رســانه ها و 

علاقه مندان خواهیم رساند.
رئیس سازمان سینمایی در پایان با اشاره به رویکردهای 
تازه سازمان سینمایی در قبال فیلم های سفارشی و جشنواره 
فجر عنوان کرد: امسال تلاش داریم تا جشنواره فیلم فجر با 
رویکردی متفاوت نسبت به سال های گذشته برگزار شود. 
یکی از محورهای این تحول، بازنگــری در نحوه حمایت از 
فیلم های سفارشی و نگاه عادلانه تر به ظرفیت های مختلف 

تولیدی در سینمای ایران خواهد بود./صباخبر

گفتوگویصبابارائدفریدزادهرییسسازمانسینمایی

فیلم کوتاه، استعاره ای از شعر بلند سینماست


